
مراسم تشییع پیکر زنده یاد شهرام عبدلی، 
بازیگر تئاتر، سینما و تلویزیون که برای حضور 
در یک سریال تلویزیونی به مشهد رفته بود 
اسفندماه  این شهر درگذشت، هفتم  و در 
در خانه هنرمندان ایران برگزار شد. در این 
مراسم هنرمندانی چون کوروش سلیمانی، 
جواد هاشمی، شهره سلطانی، آناهیتا همتی، 
میرطاهر مظلومی، گیتی معینی، رضا توکلی، 
شکر خداگودرزی، امیررضا دلاوری، رابعه 
اسکویی و… حضور داشتند. مرتضی یراقبافان 
در ابتدای این مراسم آیاتی از قرآن مجید را 
قرائت کرد. سپس جواد هاشمی که اجرای این 
مراسم را بر عهده داشت با خواندن شعری بیان 
کرد: خوشامدید به محفلی که پر از درد و اندوه 
و غم است. وی اضافه کرد: به روح شهرام سلام 
می  کنم. چقدر روزگار بدی است. من برای آ نها 
که شهرام را از نزدیک می  شناسند هم می  گویم 
که او جزو نوادر هنرمندان بود، عمیق بود و فکر 
می  کرد. شاید توانایی  ها و هنرهای او در پس پرده 
بازیگری  اش پنهان شده بود. حیف که خداوند 
گلچین است و گل  ها را می  چیند. هاشمی گفت: 
شهرام الان در بهترین جا به ما می  خندد. او 
بیشتر از اینکه غم خود را بخورد، غم دیگران 
را می  خورد و حالا این همه غم یکجا جمع شد. 

کوروش سلیمانی در ادامه با اشاره به دلسوزی 
شهرام عبدلی اظهارکرد: عشق او به پدرش را 
همه می  دانند. آدمی که اینقدر قدرشناس است 
آدم شریفی است. خطاب به فرزندانش می  گویم 
پدر شما سربلند و باافتخار بود. منت روزگار را 
نکشید. حرص خورد و غصه خورد. وی اضافه 
کرد: ما آدم  ها ضعیفیم. در برابر روزگار می  شکنیم 
و او هم شکست. من هم این چند روز مثل همه 
شما برایش دعا می  کردم و اخبار را نمی  دیدم. ما 
کمتر مثل شهرام داریم که اگر نمی  توانست کار 
کند رفت نوشت و شرافت هنر را نفروخت. این 
بازیگر عنوان کرد: ما برای برادرمان اینجا آمدیم 
برای کسی که دلتنگ گرمی و حضور خوبش در 
فضای هنر خواهیم ماند اما چرا دوستان ما اینقدر 
زود پرپر می  شوند؟   ای کاش روزگار با ما مهربان  تر 
باشد. از خداوند خاضعانه می  خواهم دستگیر همه 
کسانی باشد که در کودکی پدرشان را از دست 
می  دهند. هیچکدام ما نمی  تواند یارای خانواده  ای 

باشد که شهرام به آنها عشق می  ورزید.
 هنرمندبیحاشیه

هاشمی در ادامه دوباره پشت تریبون قرار 
گرفت و گفت: شهرام عبدلی در حرم امام رضا)ع( 
طواف داده شد. خودش همیشه دغدغه مردم را 
داشت، در موقعیتی که نابسامانی وجود دارد و 

مردم ناراحتند قطعا هنرمندان ما یکقدم جلوتر 
هستند و بیشتر ناراحتند و او همین  طور بود. وی 
اضافه کرد: شهرام با همه بزرگی  اش همه حقش 
را از سینما نگرفت و خیلی بزرگ  تر از آن بود که 
مردم در قاب تصویر دیدند. در بخش دیگر این 
مراسم ایرج راد، رئیس هیأت مدیره خانه تئاتر 
پشت تریبون قرار گرفت و بیان کرد: غم بزرگی 
است. همه کسانی که او را از نزدیک می  شناختند 
شیفته اخلاق و معرفت او بودند. همان  طور که 
گفته شد شما عزیزان، هنرمندان را در قاب 
می  بینید و ذهنیتی از بازی و نقش آنها دارید اما از 
اخلاق و منش آنها بی  خبرید و ناکامی  ها و تحمل 
رنج  های  شان را نمی  بینید. وی اضافه کرد: شهرام 
عبدلی در خیابان به شما لبخند می  زد ولی هر 
یک از هنرمندان مشکلات فراوانی دارند. ما در 
جایگاه صنف در خانه تئاتر، می  دانیم چه رنجی 
می  کشند و با تمام سختی  ها می  سازند تا اثری 
خلق کنند که اثرگذار باشد. ما انتظار نداشتیم 
عبدلی به این زودی از میان هنرمندان برود. من 
این افتخار را داشتم که در 2 کار صحنه  ای در کنار 
هنرمندی چون او باشم. راد در پایان سخنانش 
گفت: او یکی از بی  حاشیه  ترین هنرمندان بود 
و درگذشت او را به همه جامعه و خانواده  اش 
تسلیت می  گویم. با کارهایی که در عرصه تصویر 
کرد همواره نامش در تاریخ هنر این کشور ماندگار 
خواهد ماند. در ادامه محمدمهدی عسگرپور به 
جایگاه آمد و درباره شهرام عبدلی اظهارکرد: او 
به شدت سختکوش و خوشنام بود و برای کاری 
که انجام می  داد به شدت ارزش قائل می  شد. وی 
ادامه داد: مجالسی از این دست مجالس ذکر 
و تذکر است و ما گردهم می  آییم تا به یکدیگر 
تذکر دهیم و اندازه و قواره این دنیا را برای هم 
مرور کنیم. آنچه از ما باقی می  ماند، همان اهمیت 
دارد و ارزش هنرمندان و فعالیت  هایشان اینجا 
بهتر خود را نشان می  دهد. بسیاری از هنرمندان 
دنیا که از جهان رفتند و آثارشان باقی مانده 
است، به عنوان هنرمندانی زنده تلقی می  شوند. 
عسگرپور که آخرین سخنران این مراسم بود در 
پایان تصریح کرد: من برای خانواده شهرام عبدلی 
صبر و برای او علو درجات را مسالت دارم. در پایان 
مراسم با اعلام سیدجواد هاشمی نماز میت به 
امامت حجت  الاسلام سرلک بر پیکر زنده یاد 
شهرام عبدلی اقامه و پیکر این هنرمند به سمت 

بهشت زهرا)س( بدرقه شد. 
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روبـــــه رو

 آخرین وضعیت 
اکران نوروزی

همایون اسعدیان، دبیر شورای 
صنفی نمایش با بیان اینکه 3 فیلم از 
فیلم های روی پرده سینما به اکران 
نوروز راه پیدا می کنند، ۱۴ اسفندماه 
را آخرین مهلت متقاضیان اکران 
نوروزی اعلام کرد. همایون اسعدیان 
درباره جزئیات جلسه شورای صنفی 
نمایش با اشاره به اینکه این جلسه 
در دفتر معاون نظارت و ارزشیابی 
سازمان سینمایی برگزار شد، بیان 
کرد: آنچه مشخص شده این است که 
فیلم های »چپ راست«، »بخارست« 
و »ملاقات خصوصی« قطعا در اکران 
نوروزی باقی می مانند و فیلم »خط 
استوا« هم که قرارداد سه هفته ای 
دارد در صورت حفظ کف فروش، 
می تواند به اکران خود ادامه دهد. 
وی افزود: برای اکران نوروزی ۴ 
تا ۵ فیلم دیگر اضافه خواهند شد 
۴ فیلم متقاضی شده اند.  و فعلا 
اسعدیان ادامه داد: اکران نوروز از 
2۴ اسفندماه شروع می شود و اگر هر 
کدام از فیلم های انتخاب شده، آماده 
باشند قبل از این تاریخ هم می توانند 
اکران خود را آغاز کنند. دبیر شورای 
درباره  همچنین  نمایش  صنفی 
آینده  برای سال  بلیت ها  قیمت 
گفت: به طور قطع افزایش قیمت 
بلیت خواهیم داشت چون بسیاری از 
سالن های سینمایی در مجتمع های 
تجاری هستند که با افزایش شارژ 
مواجه شده و در کنار افزایش حقوق 
کارمندان و هزینه های دیگر، اگر 
قیمت بلیت افزایش پیدا نکند با 
تعطیلی سالن های سینمایی روبه رو 
هستیم  درصدد  شد.  خواهیم 
برای  تا  شود  طراحی  شیوه ای 
 همه اقشار امکان نمایش وجود 

داشته باشد.

فرنوشصمدی:
 اکران »خط فرضی« 
بازهم به تعویق افتاد

فرنوش صمدی، کارگردان فیلم سینمایی 
»خط فرضی« می  گوید: به دلایل مختلفی از 
جمله عدم استقبال مخاطبان از سینما در 
شرایط فعلی، اکران این فیلم را به تعویق 
انداخته  اند. فرنوش صمدی که اولین اثر 
سینمایی بلند خود با نام »خط فرضی« 
را در سال ۱3۹۸ تولید کرد، در گفت  وگو 
با مهر درباره برنامه اکرانی که برای این اثر 
سینمایی در نظر دارند، بیان داشت: قرار 
بود این اثر سینمایی در دیماه سالجاری 
در سینماهای کشور اکران شود، اما به دلیل 
شرایط موجود و عدم استقبال مخاطب از 
سینما تصمیم گرفته شد تا اکران فیلم در 
زمان دیگری صورت گیرد. وی ادامه داد: 
سعی می  کنم این روزها در زمینه تولید 
کمی فعال  تر باشم در همین راستا یک پروژه 
فیلم کوتاه را در دست دارم که قرار است در 
فرانسه تولید شود، تهیه  کنندگی این فیلم 
توسط یک تهیه  کننده فرانسوی صورت 
می  گیرد. البته داستان این فیلم کوتاه را 
سال  ها پیش در دست داشتم تا در نهایت با 
تهیه  کننده موردنظر برای ساخت به توافق 
رسیدیم. این کارگردان اظهارکرد: همچنین 
سینمایی  فیلمنامه  بازنویسی  حال  در 
جدید خود هستم که در تلاش بودم آن 
را زمستان امسال جلوی دوربین ببرم، اما 
شرایط مناسب برای تولید آن فراهم نشد. 
داستان این فیلم نیز کاملا زنانه است و 
درباره مسائل و مشکلات زنان در جامعه 
است، اما فاصله بسیاری با »خط فرضی« 
دارد. صمدی درباره ادامه فعالیت خود در 
حوزه فیلم کوتاه در کنار تولید فیلم بلند 
سینمایی گفت: پیش از هر چیز باید بگویم 
که سینمای کوتاه را بسیار دوست دارم و از 
اینکه در این زمینه فعالیت خود را ادامه دهم 
خوشحالم. در تمام دنیا کارگردانان قبل 
از اینکه وارد سینمای بلند شوند چندین 
فیلم کوتاه می  سازند و بعد وارد سینمای 
بلند می  شوند، اما در ایران با تجربه یک فیلم 
کوتاه هم به سینمای بلند وارد می  شوند. وی 
تاکید کرد: به عنوان یک فیلمساز، جهان 
سینمای کوتاه را دوست دارم و فکر می  کنم 
کار در این زمینه می  تواند برای یک فیلمساز 
جذاب باشد. اما نکته  ای که وجود دارد این 
است که برخی از داستان  ها برای فیلم کوتاه 
مناسب است و برخی دیگر برای سینمای 
بلند و هیچکدام از این دو نباید به جای 

دیگری استفاده شود. 

نویدمحمودی:
»پوست شیر« در فصل سوم تمام می شود

سریال »پوست شیر« قرار است 2 روز دیگر به نمایش خانگی 
برگردد. فصل سوم و اتفاقاتِ مهمی که نقطه نظراتِ مردم در 
پلتفرم ها و کانال های مجازی این طور نشان می دهد که همه 
منتظرند تا سرانجام کاراکترهای این سریال را ببینند، اما آیا 
این سریال ادامه خواهد داشت؟  در این مورد نوید محمودی، 
تهیه کننده سریال توضیحاتی را ارائه داد. محمودی به این نکته 
اشاره کرد که روزهای فیلمبرداری را سپری می کنیم و مراحل 
فنی هم پیش می رود تا همان ۱0 اسفندماه »پوست شیر«، 
پخش سریال در فصل سوم ادامه پیدا کند. ۸ قسمت را برای فصل 
سوم خواهیم داشت و فیلمبرداری سریال هم در اسفندماه دنبال 
می شود. وی در پاسخ به این سؤال که بسیاری می پرسند »پوست 
شیر« فصل دیگری دارد این نکته را مطرح کرد: »پوست شیر« فصل 
دیگری ندارد؛ فعلا به این نکته فکر نکرده ایم. باید تمام شود در وهله 
اول یکی دو ماه استراحت خواهیم کرد. محمودی در خصوص اینکه 
آیا »پوست شیر« امکان ادامه دارد، افزود: هم می توانم بگویم نه و 
هم بگویم بله! به این نکته بستگی دارد ببینیم این قصه جان ادامه 
دارد یا خیر. ما به هیچ نتیجه ای راجع به آن نرسیدیم. صادقانه الان 
راجع به هیچ چیزی تصمیم نگرفتیم. وی اشاره کرد: قصه »پوست 
شیر« در فصل سوم تمام می شود؛ ما 2 فیلمنامه سینمایی آماده 
داریم که یکی را برادرم جمشید و یکی را خودم کارگردانی کنیم. 
گفت وگوهایی هم درباره ساخت سریال داشتیم اما واقعیت مساله 
این است که هیچ عجله ای نداریم به چیزی برسیم که ان شاءا... 
فضای خوش »پوست شیر« را ادامه بدهیم. دوست داریم هر کار 
دیگری می سازیم با اقبالِ »پوست شیر« مواجه شود و این آرزو و 

هدف و رویکرد ما در ادامه تولید فیلم و سریال است.

خبـــــــر
صالحی »اسپانسرینگ« را می سازد

مجید صالحی دومین فیلم سینمایی خود را کارگردانی 
می کند. فیلم سینمایی »زیرنظر« نخستین تجربه کارگردانی 
مجید صالحی در سینما بود که سال ۱3۹۷ ساخته شد و 
یکسال بعد، همزمان با روزهای شروع اپیدمی در ایران اکران 
شد. حالا پنج سال پس از آن فیلم کمدی، صالحی قصد ساخت 
یک فیلم دیگر را دارد. او به تازگی برای ساخت فیلمی به نام 
»اسپانسرینگ« به تهیه کنندگی ابراهیم عامریان درخواست 
پروانه ساخت داده است. این بازیگر که اخیرا در چهل ویکمین 
جشنواره فیلم فجر سیمرغ بلورین بهترین بازیگر نقش اول مرد 
را برای فیلم »شماره ۱0« به کارگردانی حمید زرگرنژاد دریافت 
کرد، پیش تر تجربه کارگردانی در تلویزیون را داشت ولی در 
سینما فعلا به دومین کارگردانی خود رسیده است. صالحی در 
حال حاضر دو فیلم اکران نشده ی »برف آخر« و »شماره ۱0« 
را دارد که »برف آخر« از جشنواره سال قبل باقی  مانده؛ فیلمی 

که برای آن نامزد جایزه بهترین نقش مکمل مرد شده بود.

بدرقه پیکر »شهرام عبدلی« تا خانه ابدی

رئیس سرویس اطلاعات خارجی روسیه اعلام کرد: 
مسکو با تعلیق عضویت خود در پیمان استارت نو، اقدام 
درستی را اتخاذ کرده است. به گزارش مهر به نقل از تاس، 
رئیس سرویس اطلاعات خارجی روسیه اقدام این کشور در 
تعلیق عضویت در پیمان »استارت نو« را مناسب ارزیابی 
کرد. »سرگئی ناریشکین« رئیس سرویس اطلاعات 
خارجی روسیه در یک مصاحبه اعلام کرد: تصمیم در مورد 
تعلیق مشارکت روسیه در پیمان »استارت جدید« برای 

غرب غیرمنتظره بود. رئیس سرویس اطلاعات خارجی 
روسیه با این حال تاکید کرد که این اقدامی کاملا منطقی و 
درست است. این مقام ارشد اطلاعاتی روسیه گفت: تعلیق 
مشارکت روسیه در پیمان استارت نو، تصمیمی کاملا 
مستدل، محکم و درست بوده است. معاهده استارت نو 
که ادامه معاهدات کاهش تسلیحات راهبردی )استارت 
۱ و استارت 2( است در سال 20۱0 میان روسیه و آمریکا 
در شهر پراگ در جمهوری چک امضا شد. این معاهده 

تعداد کلاهک های هسته ای راهبردی روسیه و آمریکا 
را به حداکثر یک هزار و ۵۵0 کلاهک و تعداد پرتابگرها 
و بمب افکن های سنگین اتمی را به ۸00 عدد محدود 
می کند. این قرارداد ۱0 ساله ۵ فوریه 20۱۱ لازم الاجرا و ۵ 
فوریه 202۱ منقضی شد. پوتین 2۹ ژانویه 202۱ لایحه ای 
مبنی بر تمدید این قرارداد را به مدت ۵ سال دیگر امضا 
کرد. جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا نیز لایحه ای مشابه را 

در ۵ فوریه 202۱ به امضا رساند.

روسیه:

تعلیق پیمان »استارت نو« غرب را شوکه کرد

بیـــن المـــلل
 

 
گــــــزارش

دونالدترامپ:
  خطری بی سابقه آمریکا را

 تهدید می کند
در  آمریکا  اینکه  بیان  ترامپ ضمن  دونالد 
خطرناک ترین زمان در تاریخ خود به سر می برد، 
گفت: دولت بایدن تنها مسئول این خطر بی سابقه 
برای ایالات متحده و همینطور جهان است. به 
گزارش فارس، دونالد ترامپ، رئیس جمهور سابق 
آمریکا درباره خطری پیش روی ایالات متحده 
»هشداری شوم اما مبهم« صادر کرد. به گزارش 
اجتماعی  شبکه  در  ترامپ  نیوزویک،  نشریه 
Truth Social خود نوشت: این خطرناک ترین 
زمان در تاریخ کشور ماست. جنگ جهانی سوم به 
شکلی بی سابقه در پس زمینه بسیار تاریک و تیره 
قریب الوقوع است. رهبری )آمریکا( تنها مسئول این 
خطر بی سابقه برای ایالات متحده و همینطور برای 
جهان است. جو بایدن ناامید ما را به سوی نابودی 
می برد. طبق این گزارش، تا شنبه عصر به وقت 
آمریکا این پست ترامپ حدود ۱۵ هزار بار پسندیده 
شد و حدود پنج هزار حساب کاربری آن را به اشتراک 
گذاشتند. بر اساس آمار سپتامبر گذشته، شبکه 
اجتماعی ترامپ کمتر از دو میلیون کاربر مختص 
خود دارد. به نوشته نیوزویک، پیام ترامپ مبهم است 
و مشخص نیست منظور او کدام سیاست دولت بایدن 
است اما با توجه به اشاره به جنگ جهانی سوم، این 
احتمال وجود دارد که او به سیاست های آمریکا در 
رابطه با جنگ بین روسیه و اوکراین اشاره می کند. 
ترامپ اخیرا هم سفر بایدن به اوکراین در آستانه 
یکسالگی جنگ اوکراین را مورد انتقاد قرار داد و 
گفت که به خاطر بایدن و جمع »تسخیرشدگان« در 
دولت او، جهان اکنون در آستانه جنگ جهانی سوم 
قرار گرفته است. وی با بیان اینکه جهان بیش از هر 
زمان دیگری به یک درگیری فراگیر دیگر نزدیک 
شده، اظهار داشت که تشکیلات فاسد واشنگتن 
به ریاست بایدن در این امر مقصر است. او پیش تر 
هم به خودستایی درباره توانایی ادعایی اش برای 
پایان دادن به درگیری پرداخته و گفته بود: اگر من 
رئیس جمهور آمریکا بودم، جنگ روسیه و اوکراین 
هرگز اتفاق نمی افتاد، ولی حتی اکنون هم اگر 
رئیس جمهور باشم، می توانم در عرض 2۴ ساعته با 
مذاکره به این جنگ وحشتناک و شدید خاتمه دهم. 
وی همچنین هشدار داده بود که تصمیم دولت جو 
بایدن برای ارسال تانک به اوکراین می تواند به حمله 
اتمی از سوی روسیه منجر شود. او در اظهارنظری 
در شبکه اجتماعی اش هم گفته بود که به ولادیمیر 
پوتین، رئیس جمهور روسیه بیشتر اعتماد دارد تا 
»فرومایه هایی« که در دستگاه های اطلاعاتی آمریکا 

کار می کنند.

ولادیمیرپوتین:

غرب به دنبال تجزیه و تسلط بر روسیه است

دیدار »بشار اسد« با رئیس پارلمان مصر

کوتــــاه

غرب  گفت:  روسیه  رئیس جمهور 
می خواهد روسیه را نابود کند و با تجزیه 
تسلط  شده  تکه تکه  بخش های  بر  آن، 
یابد. به گزارش فارس، ولادیمیر پوتین 
رئیس جمهور روسیه در مصاحبه با شبکه 
Rossiya ۱ باردیگر تاکید کرد که غرب 
تنها یک هدف را دنبال می کند و آن نابودی 
روسیه است. به گفته پوتین، غرب فقط 
می تواند روسیه را در »خانواده ملل متمدن« 
در حالت تجزیه شده بپذیرد، پس به دنبال 
تجزیه آن و تسلط بر بخش های کوچک 
است. وی اظهارداشت: »تامین تسلیحات از 
سوی ناتو برای اوکراین مشارکت در درگیری 
است، زیرا غرب پولی برای این تسلیحات 
دریافت نمی کند. پیروان آمریکا به جنگ 
علیه فدراسیون روسیه پیوسته اند، اما از 
نیات خودخواهانه واشنگتن آگاه هستند. 
ناتو در جنایات کی یف علیه مردم دونباس 
غیرمستقیم شریک است.« او گفت: روسیه 
نمی تواند توانایی های هسته ای کل ناتو را 
در شرایطی که این ائتلاف می خواهد آن 
را شکست دهد، نادیده بگیرد. فدراسیون 

روسیه مجبور است به بحث درباره مساله 
پتانسیل هسته ای بریتانیا و فرانسه بازگردد، 
زیرا ناتو نشان داده که یک بلوک نظامی است 
نه سیاسی. پوتین تصریح کرد: روسیه باید نه 
تنها پتانسیل هسته ای ایالات متحده، بلکه 
همه کشورهای دیگر ناتو را در نظر بگیرد، 
زیرا این اتحاد، شکست استراتژیک روسیه 
را هدف اصلی خود می داند. رئیس جمهور 
روسیه در ادامه سخنانش در اشاره به توافق 
سه جانبه آکوس بین آمریکا، انگلیس و 
لغو  فرانسه در موضوع  افزود:  لیا  استرا

سفارش زیردریایی برای استرالیا از سوی 
آمریکایی ها تحقیر شد، اما هیچ اقدامی علیه 
آن انجام نداد. ولادیمیر پوتین در بخش 
پایانی سخنانش بیان کرد: روسیه از نظر 
حقوقی وارث اتحاد جماهیر شوروی است اما 
پتانسیل متفاوتی دارد. جهان باید تغییر کند 
اما مسکو مخالف این است که دنیای جدید 
فقط به نفع یک کشور، آمریکا ساخته شود. 
پیش تر، »واسیلی نبنزیا« نماینده روسیه 
در سازمان ملل، آمریکا و متحدان ناتو این 
کشور را به مداخله در امور کشورهای دیگر 

و دامن زدن به ناآرامی های جنگ اوکراین 
متهم کرد. نماینده روسیه در سازمان ملل 
در سخنانش به تجاوزات آمریکا از زمان 
پایان جنگ سرد اشاره کرد و گفت: از زمان 
پایان جنگ سرد تاکنون، ایالات متحده 2۵۱ 
عملیات نظامی در خارج از قلمرو خود انجام 
داده و خسارات سنگینی به کشورهای دیگر 
تحمیل کرده است. نبنزیا با اشاره به این 
موارد، تصریح کرد: غرب باید این حقیقت 
را بپذیرد که بازیگران دیگری در عرصه 
بین المللی وجود دارند که منافع خود را دارند 
و هم زیستی با آنها و حتی همکاری با آنها در 
خصوص برخی موضوعات بر اساس اصل 
احترام متقابل ضروری است. به دنبال آغاز 
درگیری روسیه با اوکراین در فوریه گذشته، 
کشورهای غربی ضمن محکوم کردن مسکو 
و تشدید فشارهای اقتصادی، حمایت های 
همه جانبه سیاسی، مالی، تسلیحاتی از 
کی یف را در دستور کار قرار داده اند. به رغم 
حمایت های غربی ها، در صحنه میدانی 
روسیه توانسته دستکم 20 درصد از خاک 

اوکراین را به تصاحب خود درآورد. 

رئیس پارلمان مصر که به همراه هیات اتحادیه بین المجالس 
عربی به دمشق سفر کرده با رئیس جمهور سوریه دیدار و 
گفت وگو کرد. به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از وبگاه 
روسیاالیوم، هیاتی از اتحادیه بین المجالس عربی به دمشق 
سفر کرد. »حنفی جبالی«، رئیس پارلمان مصر نیز که در 
این هیات حضور داشت، در حاشیه این سفر با »بشار اسد« 

رئیس جمهور سوریه دیدار و گفت وگو کرد. رئیس پارلمان 
مصر بلافاصله پس از ورود به دمشق در سخنانی تاکید کرد: ما 
در سوریه عزیز و برادر حضور داریم تا با این کشور در پی زلزله 
ویرانگر اخیر ابراز همدردی کنیم. وی افزود: ما به ملت سوریه 
می گوییم که ما برادر هستیم و در این شرایط سخت و پردرد و 
محنت در کنار آنها خواهیم بود. سفر یک مقام مصری در این 

سطح به سوریه، نخستین سفر از زمان آغاز بحران سوریه در 
سال 20۱۱ محسوب می شود. از سوی دیگر، رئیس پارلمان 
سوریه نیز گفت: این دیدار از سوی کشورهای عربی برای 
تاکید بر این مساله انجام شد که سوریه، در محور اصلی اقدام 
عربی مشترک قرار دارد. وی در ادامه از سفر هیات اتحادیه 

بین المجالس عربی به دمشق نیز قدردانی کرد. 

مولداوی قصد پیوستن به ناتو را ندارد
رئیس پارلمان مولداوی شایعات در خصوص پیوستن 
این کشور به ائتلاف نظامی ناتو را رد کرد. به گزارش مهر 
به نقل از رویترز، رئیس پارلمان مولداوی اظهارکرد که 
این کشور قصدی برای پیوستن به ائتلاف نظامی ناتو 
ندارد. »ایگور گروسو« رئیس پارلمان گفت: مولداوی 
برنامه ای برای پیوستن به ائتلاف نظامی ناتو ندارد و در 
این زمینه اقدامی صورت نخواهد داد. در حالیکه رویکرد 
رئیس جمهور و نخست وزیر مولداوی گمانه زنی ها را به این 
سو سوق داده، اما این مقام قانونگذار مولداوی، موضوع 
پیوستن به ناتو را رد کرد و در عین حال افزود: منطقه 
مورد مناقشه ترانس نیستریا بسیار مجهزتر از ارتش ملی 
این کشور است. با این حال در ماه ژانویه، »مایا ساندو« 
رئیس جمهور مولداوی که حامی غرب است، اعلام کرد که 
این کشور آمادگی دارد تا وضعیت بی طرفی خود را کنار 
بگذارد تا به طور بالقوه شرایط پیوستن به ناتو را فراهم کند. 
»دورین ریسین«، نخست وزیر مولداوی پیش از این اعلام 
کرد که نیروهای روسی باید از ترانس نیستریا خارج شوند. 
در حالیکه ترانس نیستریا یک منطقه هم مرز با اوکراین 
و مولداوی است، نخست وزیر خواستار خروج نیروهای 

وابسته به روسیه از این منطقه شده است.
 

ترامپ در انتخابات ۲۰۲۴ بایدن را 
شکست می دهد

نتایج یک نظرسنجی تازه در آمریکا نشان می دهد 
که در رقابت فرضی میان جو بایدن و دونالد ترامپ برای 
انتخابات 202۴، رئیس جمهوری سابق آمریکا دست 
پیش را دارد. به گزارش ایسنا، در نظرسنجی تازه موسسه 
McLaughlin & Associates از شرکت کنندگان 
سوال شد که »اگر انتخابات ریاست جمهوری 202۴ 
آمریکا امروز برگزار می شد، بین جو بایدن و دونالد ترامپ 
کدام را انتخاب می کردید؟« ۴۸ درصد از شرکت کنندگان 
ترامپ را انتخاب کردند و ۴۴ درصد بایدن را. 3۴ درصد 
از کسانی که ترامپ را انتخاب کردند، اعلام کردند که 
»قاطعانه« به او رای خواهند داد و 33 درصد درباره 
بایدن چنین چیزی گفتند. از سوی دیگر، ۴3 درصد 
از شرکت کنندگانی که خود را به هیچیک از دو حزب 
جمهوری خواه و دموکرات نزدیک نمی دانند، به ترامپ رای 
دادند. در مقابل، بایدن 3۷ درصد از آرای شرکت کنندگان 
مستقل را به خود اختصاص داد. همچنین در یک رقابت 
فرضی میان ترامپ و کامالا هریس، معاون بایدن، ترامپ 
۴۸ درصد آرا را به خود اختصاص داد و هریس ۴3 درصد 
را. علاوه بر این، ۷۶ درصد از رای دهندگان جمهوری خواه 
در این نظرسنجی اعلام کردند که از نامزدی ترامپ در 
202۴ حمایت خواهند کرد، ۴۶ درصد از آنان حمایت 
»قاطع« خواهند داشت و ۵۷ درصد هم گفتند که فعالانه 

خواستار نامزدی ترامپ در این انتخابات هستند. 


